
Zápis jednání Školské rady CZŠ Orbis - Pictus konané dne 11. 06. 2024  

Přítomni: Dana Milerová, Eva Jandová, Eva Loskotová, Denisa Tichá, Petr Chvojka, Roman Proutkovský, 
Tereza Horváthová 
 
Hosté: Karel Dušek, Soňa Sochorová, Marta Kratochvílová, Šárka Lyčková, Michal Pulec, Markéta 
Sázelová 
 
 

 
 
Program:  
 

1. Úvod a schválení programu jednání Školské rady (dále jen „ŠR“)  
2. Situace ve 4. třídě – jaký je vývoj situace 
3. Školné – zvýšit nebo rozšířit povinnost platit plné školné na všechny žáky   
4. Péče o učitele – přijala škola nějaká opatření podle doporučení ŠR ze dne 9. 4. 2024 
5. Užívání mobilních telefonů – přítomná kyberšikana, nutnost účinných postihů, řešení  

s rodiči žáků (jedna loď), digitální gramotnost pro všechny 
6. Nová budova 
7. Různé 
8. Závěr a termín příštího setkání 

 
 

Ad 1. Jednání školské rady zahájila předsedkyně ŠR Eva Jandová a seznámila ŠR s návrhem 

programu jednání. S tímto programem členové ŠR souhlasili.  

Ad 2 a 5. Situace ve 4. třídě se dále zlepšuje a škola na tom cíleně pracuje. V mezidobí (při dvou 

návštěvách) se třídou pracovala psycholožka, atmosféra ve třídě se i dle jejího názoru podstatně 

změnila k lepšímu. Aktuálně se ve třídě řeší nastavení pravidel vztahů učitele a třídy. Někteří rodiče 

zaznamenali, že mezi žáky v mimoškolním čase probíhá relativně rozvinutá komunikace přes 

WhatsApp; k této komunikaci zároveň nemají přístup všichni žáci třídy. Probíhající komunikace je 

zřejmě výrazně závadová (užívání ´drsných´ vulgarismů; agrese vůči jedinci, který tuto komunikaci 

nesdílí, posílání večerních zpráv, „pípání“ notifikací do noci, …). Škola dlouhodobě aktivně pracuje na 

formování žáků ke správnému a zdravému používání sociálních sítí (telefonů) i chování v online 

prostředí; nemůže však zásadně ovlivňovat děti v mimoškolním prostoru, v rodině a neovlivňuje 

rodiče. Z toho důvodu škola podporuje společnou iniciativu, která by zapojila rodiče, příp. i žáky 

v odstranění rozběhlé závadové komunikace mezi dětmi a nastavila by pro děti bezpečný prostor 

(pravidla), v němž by dobře zvládaly svoje jednání. Školská rada doporučuje, aby se rodiče žáků sešli 

co nejdříve se zástupci školy, příp. i se žáky, a zkusili najít řešení.  

K tématu mj.: https://spajk.cz/whatsapp-u-deti-rodicu-v-praci-i-ve-skole/ 

Ad 3.  Jak by škole OP pomohlo navýšení školného (?). Ze soukromých a církevních škol táborského 

regionu má OP škola stanovené školné nejnižší. Jsou i různé režimy placení školného (děti 

osvobozené od placení školného; děti zaměstnanců; dále placení školného ročně, měsíčně …). Dětí, 

které platí školné v plné výši, je aktuálně 122. Školné bude škola OP měnit ve školním roce 

2025/2026 a zřejmě dojde i k úpravě pravidel pro placení školného. Někteří členové ŠR (i z 

rodičovské sekce) byli pro změnu školného už od září 2024.  

Ad 4. Na škole probíhal „průzkum“ zájmu učitelů o supervizi; aktuálně je ve fázi „sbírání dat“. Aby 

měla supervize pro učitele význam, měla by probíhat alespoň 4x ročně. Ředitel Karel D. také 



připomněl, že škola podporuje vzájemné hospitace mezi učiteli. Křesťanská pedagogická 

psychologická poradna v Praze v nedávné době nabízela online konference pro ředitele i učitele škol. 

Tyto možnosti učitelé OP školy příliš nevyužívají.  

Ad 6. Škola OP nadále pracuje ve stávající a limitující budově. Nová lépe vyhovující budova by škole 

umožnila zkvalitnit poskytované služby a rozvíjet se. Ředitel školy se dohodnul se zřizovatelem, že 

nově budou jednat o škole a školní budově se zástupci města. Zároveň bylo sděleno, že v nejbližším 

období (1-2 roku) by mohlo dojít k uvolňování některých budov doposud využívaných státní správou. 

Ad 7. Při jednání ŠR dále zaznělo: 

-  objevují se stížnosti rodičů na výuku češtiny na 2. stupni (např. známky se neobjevují 

v Bakalářích, a pokud tak s výrazným časovým odstupem, absentuje literární výchova a četba) a 

dále i dlouhodoběji na výuku angličtiny na škole (někteří rodiče mají pocit, že děti neumí 

z angličtiny „nic“, jiní postrádají výjezdy do Anglie). Pan učitel angličtiny zmínil, že o zájezdu 

uvažuje už pro školní rok 2024/25; zároveň zmínil, že lze uvažovat i o umožnění dětem OP školy 

získávat „anglické certifikáty“.   

-  Školská rada dále projednala změnu ŠVP (školský vzdělávací plán), kdy začínající nový Rámcově 

vzdělávací program předpokládá změnu ŠVP ve prospěch informatiky a informatického myšlení. 

Od nového školního roku se tedy počítá s výukou hodiny informatiky v každém ročníku. 

Ad 8. Na závěr setkání školská rada stanovila termín příštího jednání školské rady na 1. října v 17.30 

v budově CZŠ Orbis Pictus. Školská rada se setká (po skončení funkčního období stávající ŠR) 

v novém složení. Během září 2024 rodičovská i pedagogická sekce a také zřizovatel určí nové 

zástupce do školské rady.  

 

 

V Táboře 25. 06. 2024 zapsala  

 

Eva Loskotová, člen školské rady 

 

Eva Jandová, předseda školské rady 

 

 

 


